

幼稚園教育計劃  
中華文化校本學習活動  
展示表格

東華三院黎鄧潤球幼稚園

學校名稱

2023-2024

學年

全校

年級

活動名稱

◇ 觀賞粵劇戲棚表演

活動目標

- ◇ 讓幼兒了解粵劇的歷史及其藝術特色
- ◇ 培養幼兒對傳統文化的興趣與欣賞能力
- ◇ 提供幼兒一個互動與交流的機會，增進對粵劇的認識

活動簡介

- ◇ 「觀賞粵劇戲棚表演」活動旨在讓幼兒親身體驗粵劇的魅力。活動將安排幼兒前往當地的戲棚，觀賞一場精選的粵劇表演。在觀賞過程中，專業的粵劇演員將介紹劇情和角色，幫助孩子們理解故事背景與情節發展。活動結束後，老師會引導幼兒討論表演中的精彩片段，並分享他們的感受，增強對粵劇的理解與興趣。

活動記錄 ( 例如：兒童作品 / 活動的照片 / 影音 )

學校網頁下方

# Kindergarten Education Scheme

## School-based Learning Activities of Chinese Culture

### Display Form

TWGHs Lai Tang Yuen Kaw Kindergarten

School Name

2023-2024

School Year

Whole School

Grade Level

#### Activities

- ✧ Watching Cantonese Opera Performance

#### Objectives

- ✧ To help children understand the history and artistic features of Cantonese opera
- ✧ To cultivate children's interest in and appreciation of traditional culture
- ✧ To provide children with an opportunity for interaction and communication, enhancing their understanding of Cantonese opera

#### Introducton to Activities

- ✧ The "Watching Cantonese Opera Performance" activity aims to allow children to experience the charm of Cantonese opera firsthand. The event will arrange for children to visit a local opera stage to watch a selected Cantonese opera performance. During the show, professional Cantonese opera performers will introduce the plot and characters, helping the children understand the story background and development. After the performance, teachers will guide the children in discussing the highlights of the show and sharing their feelings, enhancing their understanding and interest in Cantonese opera. Records of Activities (E.g. Children's Work / Photos / Videos of the activity) The activity will be recorded and uploaded to the school website, showcasing photos of children participating in the Cantonese opera performance and their reflections, for parents and teachers to enjoy together.

Records of Activities (E.g. Children's Work / Photos / Videos of the activity)

Bottom of the school webpage.